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Kommentar til udkast til lovforslag om ændring af lov om afgift af 

elektricitet (afvikling af nettoafregning for VE) 

 

Energiforum Danmark takker for invitationen til at kommentere 

ovennævnte forslag, som vi dog ikke kan støtte. 

 

Forslaget fortsætter nemlig en årelang slingrekurs på solcelleområdet og er 

endnu et eksempel på en lappeløsning, der ikke bare ændrer betingelserne 

for fremtidige anlæg, men også ændrer forudsætningerne for allerede 

eksisterende anlæg. Der er således en række aktører fx boligselskaber, 

institutioner og virksomheder, der grundlæggende får ændret de 

økonomiske forudsætninger for deres investeringer.   

 

Ydermere vil det fremadrettet begrænse investeringslysten på området, til 

skade for de ellers ambitiøse nationale klimamålsætninger. Der er behov 

for stabile rammer og ikke en stadig strøm af stop-and-go bølger.  

 

I Energiforum Danmark er vi ikke blinde for, at der både hvad angår 

massive energibesparelser og egenproduktion af strøm vil være 

provenutab, og at der er behov oprydning i de forskellige afgifter på 

energiområdet. Men vi havde hellere set en sammenhængende og 

langtidsholdbar løsning end endnu en lappeløsning, der efter vores mening 

trækker i den forkerte retning. 

 

Forslaget favoriserer fx små private anlæg frem for større og mere 

effektive fælles anlæg. 

 

Forslaget er derudover også en slet skjult opfordring til at lave off-gridd-

løsninger, der både giver provenutab og modarbejder de 

intelligente/fleksible energisystemer vi har behov for, for at kunne 

håndtere de stigende mængder fluktuerende vedvarende energi. 

 

Alt i alt mener vi ikke, at forslaget er en langtidsholdbar løsning på 

problemet med provenutabet og samtidig skubber det udviklingen på 

området i en uhensigtsmæssig retning. 

 

Med venlig Hilsen 

 
Dorte Nørregaard Larsen 

Sekretariatsleder  

Energiforum Danmark 

 

  


